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                                        KONFERENCE ČAST 2018 

ZPRÁVA PŘEDSEDY ČAST O ČINNOSTI VV ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ 

 

Vážení sportovní přátelé, stolní tenisté, delegáti této Konference, milí hosté, kolegyně, kolegové, 

     opět před vás předstupuji se svým projevem. Zítra to bude přesně 1 rok, kdy proběhla poslední 

řádná Konference naší Asociace. Během uplynulého roku jsme se sešli ještě dvakrát, a to na 

Mimořádných konferencích, na kterých se řešila především otázka reorganizace Arbitrážní komise a 

úprava Stanov České asociace stolního tenisu. Příští rok nás bude čekat opět Konference volební, neboť 

končí čtyřleté období volených orgánů naší Asociace. Dovolte mně tedy přednést zprávu Výkonného 

výboru ČAST o stavu naší Asociace, práci Výkonného výboru ČAST a zhodnocení jeho vytyčených priorit. 

     Podrobný popis práce jednotlivých odborných komisí jste dostali v písemné formě již před touto 

Konferencí. Do obsahu výkonný výbor nezasahoval, jejich práci tedy můžete zhodnotit vy sami. 

Každodenní dění českého, ale i evropského a světového stolního tenisu, nejdůležitější události v nich 

jsme se snažili prezentovat především na našich svazových stránkách, částečně i na sociálních sítích. 

Považujte tedy moji zprávu jako shrnutí těch nejdůležitějších událostí v posledním roce stolně-

tenisového života.  

 

Složení VV ČAST:  

     Dovoluji si zopakovat, že výkonný výbor České asociace stolního tenisu byl zvolen na řádné 

Konferenci 7. června 2015 a pracoval od svého zvolení ve stejném složení již druhé volební období. 

     Předseda Zbyněk Špaček, první místopředseda Nikolas Endal, zodpovědný za vrcholový sport a dva 

místopředsedové Petr Bohumský, zodpovědný za výkonnostní sport, a Jan Brothánek, zodpovědný za 

ekonomickou agendu. Samozřejmě to není všechno, neboť činnost Asociace obsahuje desítky dalších 

činností.  

     Výkonný výbor dle Stanov asociace je kolektivním statutárním orgánem ČAST, volený Konferencí 

ČAST. Mezi jednotlivými Konferencemi je orgánem s kompetencemi pro řízení činnosti ČAST v plném 

rozsahu se Stanovami ČAST.   

 

Sportovní prostředí v České republice 

     Jako obvykle začínám situací ve sportovním prostředí a je mně moc líto, že musím opakovat 

každoročně to samé. 7 let jsme ve funkci členů výkonného výboru a máme již sedmého ministra 

školství, mládeže a tělovýchovy a stejný počet náměstků zodpovědných za sportovní prostředí. MŠMT 

je a určitě bude jediným poskytovatelem dotací pro činnost sportovních svazů. Navíc nový ministr, 
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který v mládí hodně sportoval a zdá se, že hodně rozumí sportu a rád by jej více podporoval. Je to stále 

pouze ministr v demisi. Stejně tak je v nejistotě i jeho náměstek pro sport, který se dlouhá léta 

pohyboval také ve sportovním prostředí. Toto složení se mně osobně zdá dobré, ale mám obavu, zda 

oba ve svých funkcích vydrží. Bohužel legislativci na MŠMT boří zjednodušení problematiky sportu. 

Nová rozpočtová pravidla a především strach z odpovědnosti po zásahu policie na tomto ministerstvu 

nám sportovním funkcionářům stěžuje „život“. Jen pomalu se konsoliduje personální naplnění počtu 

osob po hromadném odchodu dlouholetých pracovníků ministerstva po již zmíněném zásahu. K dobré 

atmosféře nepřidalo ani obvinění ČUSu a jeho představitelů. Komentovat jej ale nebudu. Jak tedy se 

může tvořit koncepce pro sportovní prostředí, když je na MŠMT taková fluktuace? Vzniká i „Sportovní 

agentura“ vedená Milanem Hniličkou, ale zatím ani on nezná svou pozici a své pravomoci. Vzniká tedy 

jakýsi „kočkopes“. Stále není na světě „Zákon o sportu “. Píši o něm každý rok. Peníze pro sportovní 

svazy jsou vždy na jeden rok. Pravidla čerpání jsou stále přísnější. Na účty svazů chodí pozdě. V loni 

přišlo rozhodnutí během srpna a peníze na počátku září!! A to ještě bylo čerpání několikrát zrušeno. 

Letos už víme, kolik dostaneme, ale peníze jsou stále v nedohlednu. Ještě že má svaz naspořenou 

rezervu. Peněz do sportu přichází za poslední dva roky více, ale je stále silně podfinancován, je na okraji 

zájmu politiků, kteří o tom rozhodují. Bohužel pověst nám několik jedinců kazí. Snad skončil i mocenský 

boj mezi ČOV a ČUSem, tedy mezi jeho vedením.  

         

Práce VV, Asociace 

Počet zasedání v našem volebním období, od Konference ČAST v roce 2015 dne 7. 6. 2015 = 42                         

Počet zasedání poslední řádné Konference ČAST v roce 2017 dne 9. 4. 2017                           = 13 

      Výkonný výbor se schází stále v pravidelných intervalech, vychází to více jak 1x za měsíc.  Navíc 

často rozhoduje korespondenčně, tkzv. rozhodováním per rollam. Pravidelnými hosty na jejich 

zasedáních je zástupce dozorčí rady a Rady krajů. Sekretariát pracuje stále ve stejném složení. Na     

většinový úvazek byl přijat Martin Linert, který organizuje veškerou mládežnickou činnost. Další posilou 

bude profesionální manažer reprezentace Petr Nedoma. Další změnou je snaha posílit pravomoci 

reprezentačních trenérů mládeže. Chtěli bychom, aby pracovali pouze pro naši Asociaci, tj. maximální 

post trenéra reprezentace a trenéra v RCM či SCM. Samozřejmě za patřičné finanční ohodnocení.     

Po dlouhé době se Asociace přestěhovala do důstojnějších prostor v rámci areálu Strahova. Myslím si, 

že máme jednu z nejhezčích kanceláří v areálu. 

Co nás asi nejvíce trápí, je nestabilní právní prostředí ve sportu. Nová rozpočtová pravidla, složitá a 

nejasná metodika, nemožnost posílání peněz na krajské svazy nebo přímo do Klubů, dodržovat 90% 

v každé položce předloženého rozpočtu na MŠMT, GDPR (General Data Protection Regulation), 

jednotlivé sportovní svazy pracují v režimu projektu, který začíná 1. 1. a končí 31. 12., a ne v procesu 

programu, tedy opakující se činnost. Není to úsměvné? Toto všechno a nejen toto musíme dodržovat. 

Zdá se mně, že už to není o sportu. Z toho vyplývá, že musíme zvolit úplně jiný režim posílání dolů, na 

kraje a Kluby. Při současné stále se zvětšující administrativní zátěži, budeme tento problém muset 

ihned řešit. 
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    Další velmi zatěžující záležitosti jsou řady stížností na činnost VV, práci jednotlivých odborných 

komisí. Každý si vykládá jinak náš „nedokonalý“ soutěžní řád. Skoro denně nás někdo vyzývá, abychom 

něco vysvětlili, vyřídili, někoho napomenuli, něco změnili. Vše bereme, ale musí to být pozitivní kritika, 

s návodem, jak by se to mělo dělat. Nepamatuji si, že by to bylo takové v minulých časech. Čím víc toho 

děláme, čím více je peněz, tím více já osobně cítím ten tlak. Jak říkám, kdo nic nedělá, nic nezkazí. 

     Co se nám, osobně mně nepodařilo, je dokončit či upravit stávající, již letitý, Organizační řád. To je 

fakt, i když mohu říci, že práce na Asociaci je tolik, že snad nám tuto záležitost prominete. Protože 

konec loňského roku a začátek tohoto letošního byl z pohledu dočerpání jednotlivých dotačních 

programů z MŠMT doslova smrtící. Nakonec se nám podařilo všechny peníze smysluplně utratit, i když 

řadu z nás to stálo „půl“ života.    

 

Několik základních čísel: 

Členská základna k 4. 4. 2018 

   Počet členů: 27 006,  počet členů k 3. 4. 2017: 26 252  

   Počet klubů: 1 276,  počet klubů k 3. 4. 2017: 1 270 

Krajské svazy s největším počtem členské základny k 4. 4. 2018: 

    Středočeský:  4 059 

    Jihomoravský: 3 413  

Opět můžeme konstatovat, že členská základna narostla. Je to pozitivní trend. Samozřejmě, že se 

budeme snažit v tomto trendu pokračovat a opět platí, že vyšší členská základna odráží přísun peněz 

ze státního rozpočtu. Největší důraz bude vždy na počtu hrající členské základny mládeže. Čím větší 

základna, tak doufejme i větší výběr a následně úspěch i pro reprezentaci České republiky. 

 

Evropský a světový stolní tenis 

          Stolní tenis se stal definitivně nejrozšířenějším sportem na světě, nejen co se týká členské 

základny (zejména díky Číně), ale i díky počtu Asociací organizovaných ve světové federaci ITTF. Počet 

těchto organizací se ustálil na neuvěřitelném čísle 226. Neexistuje tedy žádný stát, který by nebyl 

součástí ITTF. Jen pro připomínku, OSN má 206 států. 

Při MS v Düsseldorfu se konaly volby na prezidenta této organizace. Česká republika oficiálně 

podpořila ještě před volbami kandidáta Thomase Weikerta, jako jedna z mála Asociací. Thomas 

nakonec volby vyhrál, postavení české stolního tenisu se tímto krokem zesílilo.  
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Problém plastových míčků se pomalu vylepšuje. Kvalita se lepší. Teď je asi největší problém ohromná 

různorodost. Každý plast je jiný, vlastnosti míčků různých značek jsou diametrálně rozdílné. A jsou tady 

navíc míčky se švem a míčky bezešvé.  

      Evropa zavedla ME hráčů do 21 let. Zdá se, že toto mistrovství má již pevnou pozici v termínové 

listině. Také se rozběhla 1. fáze ME družstev. Doufejme, že se ženy udrží v mistrovské divizi a muži se 

do ní probojují. 

     Další novinkou je nový systém světového žebříčku, platný od letošního ledna. Kdo nejezdil, je na 

žebříčku někde vzadu. Bude to chvilku trvat, kdy se opět ti lepší hráči a hráčky dostanou na svá místa. 

      V orgánech ETTU máme ve výkonném výboru stále viceprezidenta Nikolase Endala. Petr Korbel, 

jako zástupce evropských hráčů, už při loňských podzimních volbách nekandidoval. V komisi mládeže 

ETTU  zastupuje Českou republiku Marta Novotná. Do hráčské komise ITTF kandiduje Dana Čechová, 

přejeme jí, aby jí to vyšlo.  

Ohlédnutí nad našimi prioritami: 

Na své čtyřleté období jsme si vytyčili 12 základních priorit. Jako tradičně bych se chtěl v krátkosti o 

nich zmínit a popsat jejich stav, resp. jejich plnění.   

1. Zvýšení finančních prostředků do rozpočtu ČAST v závislosti na změně koncepce státní podpory 
sportu, zejména mládežnického 

 
     Stále se snažíme všemi legálními, dostupnými prostředky zvýšit příjem finančních prostředků do 
rozpočtu Asociace, zejména ze státního rozpočtu, které tvoří podstatnou část našich příjmů. A 
zároveň udržet náklady v rozumné míře. Personální složení řízení Asociace vnímám jako silně 
podhodnocené, a tak procentuální náklady jsou při zvyšujícím se rozpočtu hodně nízké. Posílení je 
nutné. Podmínky plnění financování z dotací, zejména z MŠMT jsou stále přísnější. A nám se zdá, že 
už nejde o sport, ale o to znát a dodržovat všechny, někdy až nepřehledné předpisy a metodiku. 
Vypadá to, jako kdyby všichni, kteří pomáhají se sportem v České republice „kradli“. Takový je pohled 
zvenčí.  Jako jeden z mála sportovních svazů jsme lehce splnili požadavek 25% příspěvek na mládež 
z dotačního programu V. Činnost sportovního svazu v loňském roce. Na sportování mládežníků tak 
vynakládáme, kromě tohoto již zmíněného příspěvku, samozřejmě též celou skoro 10 mil. dotaci na 
talentovanou mládež a část nákladů na reprezentaci. Mládež je tedy z pohledu Asociace 
podporována významně. Na závěr bych řekl, že peněz nikdy není dost, ale finanční situace se stále 
zlepšuje.  

 
2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST 

 
Postupně zavádíme komunikaci přes sociální sítě, i když rezerva je značná. Asi bude potřeba i 

občas, v těch nejpalčivějších případech, reagovat osobně. Tím myslím i vedením Asociace či předsedy 
odborných komisí. Sám o tom silně uvažuji. Jinak si myslím, že osobně řada z nás se snaží komunikovat 
verbálně a vysvětlovat různé dotazy. I písemná oblast v e-mailové komunikaci není zanedbávaná. 
Bohužel čím více se toho pro ten nás sport dělá, tím více je s tím práce a  zároveň tím více je potřeba 
vysvětlovat a prezentovat. Spolupráce v oblasti „Rady krajů“ nebyla z posledů leadrů krajských svazů 
ideální, přesto si myslím, že má zásadní význam. V minulém měsíci jsme uspořádali v Praze společné 
sezení se zástupci těchto krajů. Citíl jsem osobně pozitivní náboj a budeme v těchto poradách určitě 
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pokračovat. A jak jsme si slíbili,  dvakrát do roka. Nesmím zapomenout i na naše svazové webové 
stránky, obsahově na vysoké úrovni, ale trochu nepřehledné. Je to především z důvodu jejich vzniku a 
následném rozšiřování. Lepší přehlednost je třeba udělat tak, aby každý si rychle a jednoduše našel to, 
co hledá.    
 
 
3. Udržení stávající dobré ekonomické situace v rámci ČAST 
 

Jak jsem již zmínil v hodnocení naší první priority, dýchá se nám lépe, i když, jak již bylo řečeno,  
peněz není nikdy dost. Je třeba tyto finanční prostředky co nejefektivněji využít. ČAST pracovala 
v loňském roce s celkovým obratem  skoro 50 mil. CZK v ČAST. A to není vše. Její dceřiná společnost 
TT-Marketing potom s obratem 9.5 mil. CZK. To jsou veliká čísla. A když k tomu připočteme přísná 
rozpočtová pravidla a neustále „utahující se opasek“ v metodice čerpání, pak práce není jednoduchá.  
A nejsou to příjmy jen z dotačních programů, zejména z MŠMT. Asociace si udržuje stále dostatečnou 
rezervu pro vždy se opakující nedostatek peněz na počátku účetního období. Vždy se snažíme připravit 
vyrovnaný rozpočet, zatím každý rok se nám podařilo mít přebytkový. V loňském roce jsme však museli 
udělat opatření, které nám výsledek zhoršilo. Byl to zejména odpis pohledávky na neúspěšném MEJ 
v roce 2009, vznikl tedy ještě před naším prvním volebním obdobím. Bez tohoto by byl HV i Asociace 
v kladných číslech. Podrobný popis loňského hospodaření je ve zprávě mého kolegy z VV Jana 
Brothánka, jako vždy velice podrobný a precizní. 
 
 

4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 
stolního tenisu mezi mládeží 

 
    Opět jsme pokračovali v projektu „Všichni za stůl“ s pořadovým číslem II a  III, podpořený částečně i 
finančně dotačním programem MŠMT. Ambasadorkou tohoto projektu se stala Iveta Vacenovská u 
projektu s pořadovým číslem II také Petr Korbel a Ivan Karabec. Na jednotlivých show ve školách 
vypomohla řada současných i bývalých reprezentantů. Tento, v pořadí již II. a III. projekt, byl zaměřen 
na vznik kroužku stolního tenisu na jednotlivých školách pod vedením trenérů z nejbližšího 
mládežnického klubu stolního tenisu. Za první 3 roky jsme představili stolní tenis pro mladé žáky již 
v necelých vybraných 60 školách, kde vzniklý nebo vzniknou kroužky stolní tenisu.  Tohoto projektu si 
všimli i na MŠMT, jako jeden z prvních sportů jsme začali „dobývat“ školy a jejich účast na sportování. 
Zúčastnili jsme se i projektu „Olympijský festival“, pod záštitou ČOV, a to v Ostravě a Brně. I když se 
jednalo o zimní olympiádu, účast stolního tenisu ve fanzóně těchto festivalů byla velice dobře vnímána 
širokou veřejností i kolegy z ostatních sportů i vedením ČOV. Stolní tenis se snažíme propagovat i na 
jednorázových akcích společně, někdy ve spojení s jednotlivými kluby či krajskými svazy. 

 
 

5. Podpora trenérů mládeže  
 

Díky silné podpoře vzdělání ze strany českého olympijského výboru a zejména ze strany 
předsedkyně trenérsko-metodické komise a metodičky v jedné osobě Martě Novotné, se  řada trenérů 
zúčastnila na Konferencích Dialogy a Mosty, které jsou zcela zaměřené na trenérskou činnost. Určitě 
musím vzpomenout i na nádhernou přednášku Richarda Preuseho, v současnosti nejlepšího 
evropského metodika ve stolním tenisu, kterou pro trenéry uspořádala TMK ve spolupráci s vedením 
Asociace. Každoroční nabídka možnosti začít studovat licenci A i B a hlavně počet přihlášených svědčí 
o tom, že zájem o toto vzdělávání je velký. 20 studujících licenci B (z toho již 17 úspěšně ukončilo) a 9 
studujících licenci A, je toho důkazem. Vše je směřováno k tomu, abychom měli u nás v České republice 
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co nejvíce vzdělaných trenérů, zejména pro mládež. Podrobná zpráva o podpoře trenérů je uvedena 
ve zprávě TMK. 

  
     

6. Silná podpora talentované mládeže 
 

V této oblasti pokračujeme v systému podpory jednotlivých klubů s talentovanou mládeží. Od 
RCM, přes SCM, SPS, oddílů talentované mládeže a v loňském roce jsme podpořili i další kluby, které 
se zatím do tohoto systému nevešly. V některých krajích jsou podporována krajská centra talentované 
mládeže. Pokračoval celostátní projekt HBO ročníků 2005-2006, a nových 2007-2009. Pod vedením 
Pavla Steffka probíhalo množství regionálních HBO kempů. Účast proběhla i v Eurotalents Hopes 
Selection, Olympic Hopes Tournaments a Euro Mini Champs pro nejmenší talentované české stolní 
tenisty. Mohu jmenovat dvě jména, která nás dobře reprezentovala: Helenka Sommerová a Šimon 
Bělík. Ve vyšších kategoriích (kadetských a juniorských) finančně Asociace podporuje i řadu výjezdů na 
kadetské a juniorské světové WT. Samozřejmě, že nemůžeme platit každému a vše. Poměr mezi 
reprezentanty, jimž je akce placená a tzv. samoplátci se výrazně změnil. Veškerá činnost je popsána 
podrobně zejména ve zprávě Komise mládeže.  

 

 
7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku  
 

Asociace má na této prioritě velký zájem. Zejména v ženské kategorii je výrazný rozdíl mezi 
výkonností stávajícím reprezentačním kádrem a nastupující generací. Je důležité, aby všichni kandidáti 
na pozdější pevné místo v reprezentaci dospělých dostali příležitost tak, aby pocítili určitou důvěru a 
chtěli na sobě pracovat a dotáhnout se výkonnostně na tu absolutní špičku. Kdo bude chtít a dá tomu 
vše, má šanci. A tak můžou reprezentační trenéři vidět tyto své svěřence při utkáních Superligy, kde jak 
mužská, tak i ženská složka startuje. A také na světových WT, kde v turnajích kategorie Challenge je 
zachována i soutěž do 21 let. Stálou motivací by mělo být i ME hráčů do 21 let, kde se za Českou 
republiku zúčastnilo v letošním roce v Minsku maximální počet 6 juniorů a juniorek. 
 
8. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek a získání mezinárodních úspěchů   
 

Ukončení provozu velkého tréninkového centra v rakouském Schwechatu nám trochu ztížilo 
situaci. Hledáme náhradní řešení. Po Evropě je teď řada center, ale asi tak významné jako v Rakousku 
zatím není. Tomáš Polanský se připravuje v Saarbrückenu a pobyt zde mu určitě svědčí. Od nové sezóny 
by se k němu měli přidat i Jiří Martinko a David Reitšpies. Hana Matelová se připravuje v Düsseldorfu, 
i tam má šanci díky vynikajícím podmínkám se neustále zlepšovat. Druhou variantou je centrum 
v České republice, které bude kopírovat prostředí velkých turnajů. Jedno vznikne v Havířově, projekt a 
finanční podpora je připravena. Je však zapotřebí sem dostat kvalitní sparingpartnery ze zahraničí.      

 
9. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu 
 

Musíme si uvědomit, že stolní tenis není v České republice tak populární jako jiné sporty. Vnímá to 
i veřejnoprávní televize či rozhlas. Každý přenos, který bychom chtěli z prostředí stolního tenisu vysílat, 
stojí několik desítek tisíc korun a na ty si musíme vydělat. Je na velkou diskuzi efektivnost tohoto kroku.  
Dalším významným krokem, který jsme nastartovali, je vylepšení mediálního obrazu českého stolního 
tenisu formou akcí jako je „Olympijský festival“, „Jeden za všechny, všichni za stůl“ či „Festival 
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v minipingpongu“. V přípravě je též nový projekt „Stoly na ulici“. Ve vybraných centrech měst budeme 
společně s významnou agenturou umísťovat design-stoly na stolní tenis pro veřejnost. Tato agentura 
se již významně zviditelnila projektem „Piana na ulici“. Je faktem, že jsme se soustředili na velké akce 
a jejich medializaci – např. WT v Olomouci. Je to běh na dlouhou, ale velice dlouhou trať. Bohužel 
nastala na počátku roku opět výměna předsedy mediální komise, pro časové vytížení té předcházející. 
A snad již na delší dobu. Ale Pořád si myslíme, že v této oblasti máme velké rezervy, ale že by se nic 
neudělalo, to bych si netroufl říci, naopak. 

 
 

10. Získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích 
 
     Stále si dovedu představit, že naše reprezentace bude úspěšnější. Ta nedokončená letošní sezóna 
nám přinesla jeden obrovský úspěch. Ten pak smaže celý šedivý rok 2017. Zlato z dvouhry na ME do 
21 let Tomáše Polanského je obrovským úspěchem. A ještě pak bronzová medaile na témže  
šampionátu v deblu s Němcem Kleinem. Celkově toto ME bylo úspěšné, 2 hráči mezi posledními 16 a 
jedno čtvrtfinále ve dvouhrách je významných úspěchem. ME v kategorii kadetské a juniorské již nebylo 
tak úspěšné. Byli jsme po dlouhé době bez medaile, snad jen 5 místo juniorského týmu děvčat a jejich 
postup na MSJ je pozitivní. Možná i udržení všech 4 týmů v elitní kategorii je úspěchem. Proběhlo i MS 
jednotlivců a ME družstev dospělých. Zejména 21. místo mužů je nejhorším výsledkem v dějinách 
samostatné České republiky. Tak snad jen 9. místo žen je asi výsledkem, který nezarmoutil. Nedávno 
také došlo k výměně reprezentačních trenérů v kategorii dospělých. Poprvé máme plnohodnotného 
zkušeného zahraničního trenéra, a to ženský kádr. Reprezentace má ve všech kategoriích velmi dobré 
podmínky. Hodně startů na zahraničních turnajích dává dobré podmínky pro zlepšování výkonnosti. 
Záleží pouze na členech reprezentačních kádrů, i na kandidátech reprezentace, jak se ke všemu postaví, 
kolik do své přípravy dají a kolik toho pro sebe obětují. Všichni mají otevřené dveře. Já pevně doufám, 
že z velkého podhoubí nejmladších kategorií vyrostou další budoucí mistři Evropy. Všichni si to to 
přejeme.    

 
   

11. Získání pořadatelství na mezinárodní akce 
 

Jestliže v roce 2016 jsme byli úspěšní v pořádání dvou světových akcí – WJC v Hodoníně, 
pořádaném pravidelně v únoru ve významné spolupráci s SKST Hodonín a WT dospělých v srpnovém 
termínu pořádaném v Olomouci, v tom loňském jsme se posunuli ještě dál. Rekordní účast na jihu 
Moravy, a to nejen co do počtu účastníků, ale zejména 58 přihlášených států, to jistě potěšilo. A WT 
v Olomouci byl ohodnocen vedením ITTF jedním z těch nejlepších. Nevím, co bychom měli ještě 
vylepšit.  A také jsme si odbyli světovou mezinárodní premiéru, jako první byla na světovém okruhu 
použita metoda sbírání míčků sběrači. Jde o velice úspěšný experiment, který se běžně začal používat 
i na mezinárodní scéně. A nesmíme zapomenout i na první Světový turnaj v minipingpongu, úspěšný 
nultý ročník, který navštívil i předseda ETTU Ronald Kramer. 

 
 
 

12. Podpora bývalých vynikajících reprezentantů, SCI, ČMKV, Síň slávy 
 

Opět nechybí tradiční, a nejen finanční podpora českého Swaythling clubu, významného klubu 
bývalých vynikajících reprezentantů. Tady mohu konstatovat, že plníme naše předsevzetí. Také 
musíme vzpomenout na Českomoravský klub veteránů, ten stále patří mezi ty nejúspěšnější stolně-
tenisové seniorské organizace na světě. Hodně zahraničních kolegů nám obě organizace závidí.  Je to i 
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díky bývalému i současnému vedení obou těchto organizací. V mezinárodním SCI máme v jeho úzkém 
vedení dokonce trojnásobné zastoupení. Jaroslava Staňka, Milana Orlowského a moji maličkost. 
V loňském roce byla také rozšířena „Síň slávy“ o 5 nových členů, úspěšných bývalých reprezentantů: 
Blanku Šilhánovou-Přádovou, Danu Bayerovou-Dubinovou, Jaroslava Kunze a in memoriam potom 
Květu Hruškovou a Adolfa Šlára. V současné době má toto prestižní sdružení již 27 členů.  
 
V závěrečné pasáži bych rád zmínil i o dalších zajímavých informacích ohledně naší Asociace  

a) Registr a Informační systém STIS 
 

     Ve zprávě od Miroslava Henžela je popsáno, co se za poslední rok udělalo. Jen namátkou: Dotazníky 
pro rozhodčí a jejich delegace, připraveny On-line zápisy, databáze rozhodčích a trenérů, hostování 
trenérů a rozhodčích, žebříček Elost, přihlašovací formulář Tournament software atd. Bohužel nás čeká 
GPRD. ČUS se zavázal, že základní nastavením pomůže jednotlivým sportovním svazům. Čekají nás 
krušné chvilky s úpravou softwaru a hodně práce. Máme však výhodu, že náš Registr je před řadou 
ostatních sportovních organizací hodně vepředu.  
 

b) Joola - partner Asociace 
 

    Česká asociace má střednědobou smlouvu s firmou Joola. Jen pro informaci. Asociace dostává 
každoroční finanční příspěvek napřímo, firma finančně dotuje i WT v Olomouci, dostáváme množství 
materiálového vybavení, včetně kompletní sady stolů každé dva roky. A také navíc materiál za 
„nákladové“ položky a vždy je připravena všeobecně pomoci. 

 

c) Termínová listina 
 

     Asi nejvíce kritizovaná. Zde se střetávají různé zájmy (reprezentace dospělých, mládeže, 
mezinárodní starty, BT a MČR, extraliga, ligové zápasy, český pohár) a vše skloubit je skoro nemožné. 
Velký problém je v tom, že hlavně ITTF definitivní podobu kalendáře, zejména toho mládežnického 
vyhotovuje až v průběhu léta, a tak ji naplánovat je hodně těžké. Jedná se především o jarní část. Hned 
po této Konferenci se opět sejde velká komise a musíme se dohodnout, jako to bylo v uplynulé sezóně. 
I na tu příští sezónu jsem se rozhodl stát se garantem termínové listiny osobně tak, abychom co nejvíce 
vyhověli potřebám jednotlivých subjektům v našem svazu. 
   

d) Práce odborných komisí 
     Popis jejich činnosti zpracovali jednotliví předsedové komisí ve svých zprávách, které máte 
k dispozici. Některé zprávy jsou vynikající. Do jejich obsahu jsme nezasahovali, i když každý člen VV je 
určitým garantem a koordinátorem jejich činnosti. Jejich práci můžete na základě těchto zpráv posoudit 
i vy. Jen bych chtěl z nich vyzdvihnout úspěchy českých rozhodčích na mezinárodním poli. Je to 
především účast Romana Kleckera na Grand  World Final v Astaně, vybrán jako jeden z 8 nejlepších 
rozhodčích, získání Blue Badge pro Jana Vrabce a získání International Referee pro Kláru 
Vaculovičovou. Chtěl bych také upozornit na jmenování Vlada Mika in memoriam do trenérské Síně 
slávy českého sportu, po Martě Novotné, druhého stolního tenisty v této prestižní společnosti. 
 

 
e) Rezortní centrum Ministerstva vnitra  
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     Stále máme zde šest míst pro šest našich reprezentantů (3+3). Navíc dva juniorské posty (1+1). 
Obhájit místa je velmi těžké, jde o výsledky naší reprezentace za uplynulé období. I když za poslední 
rok jsme toho moc nevyhráli, místa jsme obhájili. Bohužel naši reprezentanti to většinou berou jako 
automatickou věc.  

  
 

Co nás čeká v následujícím období: 

Budu velice stručný. 

Reprezentace: MS družstev Halmstadt – obě družstva v mistrovské divizi, na podzim ME jednotlivců – 

Španělsko, 1. fáze ME družstev 2019 – obě družstva o elitní skupiny?, tradiční MEJ a MSJ 

Akce: WJC Hodonín, WT Olomouc, 2019 – MEJ Ostrava, MS v mini pingpongu – červen 2018, Veteráni 

– MS Las Vegas 

Volební Konference 2019 – duben? 

 
 
 
Závěrečné poděkování 
 
     Na závěr bych chtěl jako tradičně poděkovat všem svým kolegům z výkonného výboru, 
zaměstnancům sekretariátu, členům dalších volených orgánů, tj. dozorčí radě, arbitrážní komisi a 
disciplinární komisi, předsedům a členům jednotlivých odborných komisí, trenérům a rozhodčím, 
vedení krajských i regionálních svazů a dalším většinou dobrovolným členům naší Asociace, kteří 
pomáhají našemu stolního tenisu.   
 

 
 
V Praze 8. 4. 2018                                                                   Zbyněk Špaček 
                                                                                   předseda ČAST se svým týmem 


